



推广华文学习委员会
COMMITTEE TO PROMOTE
CHINESE LANGUAGE LEARNING



新加坡华文教研中心
Singapore Centre for Chinese Language

“创意无限”全国儿童故事创作大赛

章程

（一）关于大赛

“创意无限”全国儿童故事创作大赛由新加坡华文教研中心与推广华文学习委员会联合主办，旨在提高本地华文创作风气，激发学生对华文学习的热爱。得奖作品将结集为华文分级读本，出版后分发至全国各小学，以培养学生对华文阅读的兴趣。

（二）主办单位

新加坡华文教研中心、推广华文学习委员会

（三）参赛组别

学生组			
组别	参赛者	投稿方式	参赛人数
A组	小学四至六年级学生	1. 请负责教师最迟于 2021 年 9 月 30 日（星期四）填妥并提交 线上报名表格（学生组） 2. 请负责教师最迟于 2021 年 11 月 30 日（星期二）将学生的参赛作品电邮至 story@sccl.sg	不限
B组	中学一至二年级学生		
C组	中学三至五年级学生		
D组	高级中学/初级学院/理工学院学生		
公开组			
组别	参赛者	截稿日期	投稿方式
E组	18 岁以上的新加坡公民或永久居民	2021 年 11 月 30 日（星期二）	1. 请填妥并提交 线上报名表格（公开组） 2. 同时将参赛作品电邮至 story@sccl.sg

(四) 参赛作品内容与要求

学生组	
故事主题	主题不限，以奇幻故事为佳。
内容要求	适合新加坡小学生阅读的儿童故事
写作语言	华文
写作要求	原创作品，富有创意、趣味及感染力。
字数要求	A 组 : 120 - 350 字 B、C、D 组 : 150 - 500 字
提交要求	1. 文稿以 MS Word 格式提交，字体设为宋体或 SimSun，字号为 12pt。 2. 文稿需注明参赛者中英文姓名、校名、班级、组别，以及故事题目。 3. 教师可同时提交多位学生的参赛作品，电邮标题格式如下： 校名（参赛组别） 例如：新新岛小学（A 组）
公开组	
故事主题	主题不限，以奇幻故事为佳。
内容要求	适合新加坡小学生阅读的绘本故事
写作语言	华文
写作要求	原创作品，富有创意、趣味及感染力。
字数要求	200 - 800 字
提交要求	1. 文字稿件以 MS Word 格式提交，字体设为宋体或 SimSun，字号为 12pt。如有草图诠释故事概念，可以 PDF 格式提交。 2. 参赛者提交作品时的电邮标题格式如下： 名字（作品名称） 例如：陈晓明（漫游新新岛）

(五) 评选及奖励方法

大赛将邀请专家学者担任评审，并采取匿名双审制评选出得奖作品。学生组、公开组各设特优奖和优秀奖若干，获奖者将获得奖杯、奖状和现金礼券作为奖励。特优奖的现金礼券为\$300，优秀奖为\$100。得奖作品将由新加坡华文教研中心出版为华文分级读本。

(六) 公布获奖名单

获奖名单预计在 2022 年 3 月于新加坡华文教研中心网站 (www.sccl.sg) 公布，届时大赛工作委员会将通过电邮联系各位获奖者或获奖学校。

（七）参赛方式

学生组（A、B、C、D组）

请负责教师最迟于**2021年9月30日（星期四）**填妥并提交[线上报名表格（学生组）](#)，另外最迟于**2021年11月30日（星期二）**将所有学生的参赛作品电邮至story@sccl.sg。只有提交全部文件才视为报名成功。

公开组（E组）

可以个人创作、亲子创作或集体创作的形式参赛，奖励以作品为单位计算。请最迟于**2021年11月30日（星期二）**填妥并提交[线上报名表格（公开组）](#)，并将参赛作品电邮至story@sccl.sg，只有提交全部文件才视为报名成功。

（八）询问方式

若有任何疑问，请电邮至story@sccl.sg或致电 64675667。

（九）参赛作品著作权授权及其他条款之声明

- a. 参赛者可保留署名权，得奖作品之著作权则归主办单位所有，主办单位有权不受时间、地域限制将得奖作品出版，并以任何形式与方式重制、改编、公布与发行，不另发稿费或版税。
- b. 参赛作品应为原创作品，必须未曾公开发表、出版或获奖，且不得有抄袭、翻译他人作品或其他侵害他人著作权及权益的行为。一经发现或经他人检举属实，即取消该作品之参赛资格。若为得奖作品，则取消得奖资格并追缴已领奖金和奖品。得奖作品如有侵权而未被及时发现，在其出版后参赛者仍须赔偿主办单位因此而蒙受的一切损失。
- c. 参赛者必须保证所有填写或提出之资料为真实且正确，且未冒用或盗用任何第三人之资料或知识产权。如资料有不实或不正确或侵权之嫌，将被取消参赛资格。
- d. 参赛者须同意主办单位收集、持有和使用其个人信息，用以大赛相关之用途。
- e. 作品内容应遵循新加坡法律法规，遵守社会道德风尚，不能影射攻击他人或贬损他人名誉。对由作品内容所直接、间接或偶然引起及继起的任何损害，无论该损害的形式如何（属于侵权或其他方式），作者须负相应的责任，并赔偿主办单位因此而蒙受的一切损失。
- f. 参赛作品如有遗失、损毁、延误或传递错误，主办单位概不负责。参赛者请自留底稿，来稿一律不退。
- g. 十八岁以下的参赛者必须获得家长的同意方能参加比赛，否则将自动取消参赛资格。
- h. 为保证比赛公平公正，主办单位属下员工不得参加比赛。
- i. 若以亲子或集体创作之形式参赛获奖，奖品之分配比例，由团队成员自行协议，主办单位概不负责。
- j. 得奖名单公布后一个月内，若无法联络得奖者，即视为得奖者放弃得奖资格，得奖者不得再向主办单位请求奖项或其他替代品。

- k. 参与本活动者，提交作品即视为同意接受且同意遵守本活动所有条款与要求。同意其子女参与本活动的家长，即视为同意接受且同意遵守本活动所有条款与要求。
- l. 主办单位对以上条款有最终解释权，并保留可随时取消违例者的参赛资格之权利。
- m. 若本章程有未尽善处，主办单位有权修改之。本章程如有任何改动，以大赛网站信息为准。

“Creativity, No Boundaries!” National Children’s Story Writing Competition

Rules & Regulations

(A) About the Competition

In an effort to promote local Chinese literary writing and cultivate student’s interest in learning Chinese, Singapore Centre for Chinese Language (SCCL) and the Committee to Promote Chinese Language Learning (CPCLL) will be co-organising the “Creativity, No Boundaries!” National Children’s Story Writing Competition. Winning entries of the competition will be published as a series of Chinese graded readers for local primary students, and all Singapore primary schools will receive complimentary sets of the graded readers.

(B) Organisers

Singapore Centre for Chinese Language
Committee to Promote Chinese Language Learning

(C) Competition Categories

Student Category			
Group	Participants	Submission Method	No. of participants
A	Primary 4 to 6 students	1. Fill in and submit the Online Registration Form (Student Category) by 30 September 2021 (Thursday) 2. Send the works of all participating students to story@sccl.sg by 30 November 2021 (Tuesday)	No limit
B	Secondary 1 to 2 students		
C	Secondary 3 to 5 students		
D	Students from high schools, junior colleges and polytechnics		
Open Category			
Group	Participants	Submission Deadline	Submission Method
E	Open to other Singaporean and Permanent Residence aged 18 years old and above	30 November 2021 (Tuesday)	1. Fill in and submit the Online Registration Form (Open Category) 2. Send the work separately to story@sccl.sg

(D) Story Content and Requirements

Student Category (Group A, B, C, D)	
Topics	No restriction, fantasy story preferable
Content requirement	Children story for primary students in Singapore
Language	Chinese language
Writing criteria	Originality, creativity and emotional richness
Word count	Group A : 120 - 350 words Group B, C, D : 150 - 500 words
Submission requirements	<ol style="list-style-type: none">1. Manuscripts must be submitted in Microsoft Word format using 12 point SimSun.2. The manuscript should indicate the name of the participant in both Chinese and English, school name, class, group, and story title.3. Teachers can submit entries from multiple students at the same time. Please send stories via email and follow the required format for the subject line: School (Group) For example: 新新岛小学 (A组)
Open Category (Group E)	
Topics	No restriction, fantasy story preferable
Content requirement	Children story for primary students in Singapore
Language	Chinese language
Writing criteria	Originality, creativity, emotional richness
Word count	200 - 800 words
Submission requirements	<ol style="list-style-type: none">1. Manuscripts must be submitted in Microsoft Word format using 12 point SimSun. Illustrations and storyboards in PDF format can also be submitted to better explain stories.2. Please send stories via email and follow the required format for the subject line: Name (Story title) For example: 陈晓明 (漫游新新岛)

(E) Judging and Prizes

The competition has invited distinguished academia and experts to be judges and all stories will be sent for double-blind review. Each group will have several winners for both the Distinguished Achievement Awards and the Excellence Awards.

Prize winners will each receive a trophy, a certificate and cash vouchers as rewards. Distinguished Achievement Awards winners will each receive a \$300 cash voucher; while the Excellence Awards winners will each receive a \$100 cash voucher. The winning entries will be published by SCCL as Chinese graded readers.

(F) Announcement of Results

The competition results will be announced on SCCL's website (www.sccl.sg) in March 2022. Winners (or their schools) will be notified by email.

(G) Participation Procedure

Student Category (Group A, B, C, D)

Please submit the [Online Registration Form \(Student Category\)](#) by **30 September 2021** and send the works of all participating students to story@sccl.sg by **30 November 2021**.

Registrations will be processed only if all required documents have been received.

Open Category (Group E)

Entrants in Group E can choose to write stories on their own or with others. Please fill in the [Online Registration Form \(Open Category\)](#) and send the stories to story@sccl.sg by **30 November 2021**.

Registrations will be processed only if all required documents have been received.

(H) Enquiry

Please email story@sccl.sg or call 6467 5667 if you have any queries.

(I) Copyright License & Declarations

- a. While the rights of authorship will remain with the authors, all other rights included in the copyright pertaining to the story will belong to the organisers. The organisers reserves the rights to rewrite, publish, copy and distribute the winning entries or parts of the content at any time and in any places, without getting consent from or paying any fee to the authors.
- b. Stories submitted must be original works. All entries must not have been published or awarded by any other organisations. Stories must not be plagiarized or translated from any sources. In case of copyright infringement, the entries will be disqualified; as for winning entries, qualification will be cancelled and the prize must be returned to organisers. In case the copyright infringement has not been found out in time and the winning entry is published, the authors shall pay organisers any damages, monetary or otherwise, which may be incurred.
- c. Each entrant must use his/her true identity according to the personal details on his/her IC or Passport. Dishonesty of any sorts found will be subject to a disqualification from the competition.
- d. Participants should give consent to their personal information being collected, held and used by the organisers, for the competition.

- e. Story content shall conform to Singapore's laws and regulations, abide by social morality and good orders, not alluding to attacking others or disparaging the reputation of others. Regardless of the form of damage (belonging to tort or otherwise) caused directly, indirectly or incidentally by story content, the authors must take the full responsibility and shall pay organisers any damages, monetary or otherwise, which may be incurred in this relation.
- f. Organisers will not be responsible for any loss, damage, delay or mis-delivery of the entries. Submissions will not be returned and entrants are advised to retain one copy of their original works.
- g. All student entrants must obtain their parents' consent; otherwise, they will be disqualified.
- h. All staff of organisers are not eligible to participate in this competition.
- i. For group entrants, it is the responsibility of the entrants to allocate the prizes among group members.
- j. If a winner of any prize cannot be contacted within one month after the release of results, the prize will be forfeited.
- k. All entrants and the parents of student entrants are deemed to have agreed to and shall abide by the competition rules and regulations by submitting their work.
- l. Organisers reserves the right of final interpretation of the stated terms and conditions and reserves the right to disqualify any violators.
- m. For any updates and changes, please refer to the website www.sccl.sg.